
4
www.telegrafonl ine.ro

5 februarie 2019Politică - Administrație

SPIT: Termenul de plată și
cuantumul taxelor de parcare și
întreținere cimitire

Serviciul Public de Impozite şi Taxe
Constanţa informează cetăţenii că taxa
rezervare loc parcare şi taxa întreţinere
cimitire/loc de veci aferente anului 2019 se
achită integral până la data de 1 aprilie 2019.

Cuantumul taxei rezervare loc parcare
este:

Persoane juridice:
Autoturisme - 103 lei/lună, respectiv 507

lei/an;
Autoutilitare cu masa maximă autorizată

mai mică de 3,5 t şi gabarit care se
încadrează în dimensiunile standard ale
locului de parcare destinat autoturismelor -
222 lei/lună, respectiv 1084 lei/an.

Persoane fizice:
Autoturisme - 176 lei/an
Taxa întreţinere cimitire/loc de veci este în

cuantum de 5 lei mp/an.
Pentru neplata la termenul scadent se

datorează majorări de întârziere în cuantum
de 1%, calculate pentru fiecare lună sau
fracţie de lună, începând cu ziva imediat
următoare termenului de scadenţă.

Senatul şi-a ales conducerea
pentru Biroul Permanent

Senatorii au votat, luni, componenţa
Biroului Permanent în această sesiune
parlamentară, singura modificare fiind adusă
de USR pentru funcţia de secretar.
Conducerea Senatului a avut deja prima
şedinţă în care a discutat despre programul
de lucru pentru săptămâna aceasta. Senatorii
au adoptat propunerile făcute de fiecare grup
parlamentar cu privire la conducerea Biroului
Permanent cu 94 voturi „pentru”, cinci voturi
„împotrivă” şi două abţineri. Votul a fost

secret, electronic. Astfel, Propunerile PSD
pentru Biroul Permanent în actuala sesiune
parlamentară sunt: Vicepreşedinte-Doina
Federovici, Claudiu Manda şi Şerban Valeca.
Pentru funcţia de chestor au fost propuşi
Emilia Arcan şi Nicolae Marin. Pentru funcţiile
de secretar al Biroului Permanent - Marian
Pavel şi Ion Ganea. PNL i-a propus pentru
funcţia de vicepreşedinte al Biroului
Permanent din Senat pe Alina Gorghiu, pentru
funcţia de secretar al Biroului Permanent pe
Marcel Vela şi pentru funcţia de chestor pe
Cornel Popa. De asemenea, din partea USR
Silvia Dinică va fi secretar al Biroului
Permanent. UDMR l-a propus pe Tanczos
Barna pentru funcţia de chestor. Luni a
început noua sesiune parlamentară.
Adoptarea bugetului este prioritară pentru
PSD-ALDE la început de sesiune, în timp ce
Opoziţia a anunţat că va ataca bugetul la
CCR şi va depune moţiuni simple împotriva
mai multor miniştri.

Pe scurt.

Solicitările Asociației Elevilor
din Constanța privitoare la
acordarea de reduceri

pentru elevii navetiști au avut ecou în
Consiliul Județean Constanța. Însă nu
la conducere, așa cum ar crede
lumea, ci în rândul consilierilor din
Opoziție, care au speculat perfect
momentul și au convocat o ședință
extraordinară pentru luarea acestei
măsuri. Întrunirea CJC va avea loc,
astfel, joi, 7 februarie, la ora 13.00.
„Vă informăm că  în temeiul art. 94,
alin. (2) din Legea nr. 215/2001 a
administraţiei publice locale,
republicată, cu modificările şi
completările, grupul consilierilor
judeţeni ai Partidului Naţional Liberal,
solicită convocarea unei şedinţe
extraordinare a plenului Consiliului
Judeţean Constanţa, în data de 7
februarie 2019, ora 13:00, cu
următorul punct pe ordinea de zi:
Proiect de hotărâre privind acordarea
facilităţilor la transport pentru elevi şi
studenţi, înregistrat cu nr.
2638/01.02.2019, şi modificarea
Regulamentului pentru efectuarea
transportului judeţean de persoane şi
a Caietului de sarcini al serviciului de
transport public judeţean de
persoane, executat în judeţul
Constanţa, aprobat prin HCJC nr.
281/2018. Precizăm faptul că, potrivit
legii, numărul consilierilor care au
semnat pentru convocarea şedinţei
depăşeşte o treime din numărul total
ai consilierilor judeţeni. Astfel, şedinţa
este in mod legal convocată”, se
arată într-un comunicat al PNL
Constanța.

n DE CE AU CONVOCAT
LIBERALII ȘEDINȚA n Liberalii
constănțeni  mai precizează că, la
nivelul anului 2016, conform
Institutului Național de Statistică, în

județul nostru rata medie a
abandonului școlar era de 3,36%,
procent care, raportat la numărul de
elevi din sistem la începutul anului,
arată că aproximativ 3700 de elevi
au abandonat școala. Aproximativ
40% din copiii României se află în
risc de sărăcie sau excluziune
socială,  iar aproximativ 20% din
copii trăiesc în stare de deprivare
materială severă. „Potrivit
prevederilor art. 19^1 și art. 42, alin.
(4), din Legea nr. 92/2007 cu
modificările și completările ulterioare,
în relația cu călătorii, autoritățile
administrației publice locale pot
acorda, prin hotărâri ale autorităților
deliberative ale administrației publice
locale, facilități de transport elevilor,
studenților, ucenicilor și anumitor
categorii de persoane defavorizate.
Neimplicarea și nerespectarea legii
de către Consiliul Județean

Constanța nu face decât să
descurajeze tinerii din familiile aflate
în sărăcie sau risc de sărăcie să nu
își continue studiile, aceștia
neputându-și achiziționa
abonamentele de transport integral”,
mai spun cei din PNL.

n DE UNDE A PORNIT 
TOTUL n Amintim că neînțelegerile
dintre AEC și CJC au escaladat la
începutul anului, când reprezentanții
elevilor constănțeni au ieșit în stradă,
în încercarea de a convinge CJC să
acordând reduceri elevilor. După
două zile de proteste, la nivelul CJC a
fost format un grup de lucru pentru a
ajunge la un consens. În 17 ianuarie
a avut loc prima ședință a grupului de
lucru, care, însă, nu s-a dovedit a fi
prea fructuoasă. Așa se face că AEC
tocmai a reluat protestele prin care
încearcă să determine CJC să acorde
reduceri la transportul elevilor.

Demisiile din PSD ar putea clătina 
majoritatea în Camera Deputaţilor? 

Demisiile, de săptămâna trecută,
din PSD ar putea avea ca efect
pierderea majorităţii PSD-ALDE la
Camera Deputaţilor, în contextul în
care cele două grupuri au în prezent
161 de aleşi, cvorumul trebuie
asigurat de 165 de deputaţi, iar legile
organice trec cu majoritate plus unu
din voturi. PSD a avut 147 de
deputaţi, însă după demisia mai
multor social-democraţi din partid,
grupul PSD la Camera Deputaţilor a
rămas cu 142 de aleşi. Grupul ALDE
este format din 19 deputaţi, deci în
total PSD şi ALDE au acum 161
deputaţi. Pentru adoptarea legilor
organice este nevoie de o majoritate
de jumătate plus unu la Camera
Deputaţilor, iar pentru asigurarea
cvorumului la votul final trebuie să fie
prezenţi minimum 165 deputaţi. De
asemenea, moţiunea simplă poate fi
iniţiată de cel puţin 50 de deputaţi şi
este aprobată cu votul majorităţii
deputaţilor prezenţi, potrivit
regulamentului Camerei Deputaţilor. 

Conform procedurii parlamentare,

o moţiune de cenzură poate fi iniţiată
de cel puţin o pătrime din numărul
total al deputaţilor şi senatorilor şi se
comunică Guvernului la data
depunerii. Pentru ca o moţiune de
cenzură să fie adoptată este nevoie
de 233 de voturi. Numărul total de
parlamentari, în prezent este de 465.

Astfel, coaliţia PSD-ALDE ar
putea depinde de voturile deputaţilor
UDMR, ale minorităţilor şi ale celor
neafiliaţi pentru a putea trece legi
importante, cum ar fi proiectul
bugetului pentru 2019, o prioritate a
coaliţiei la început de sesiune
parlamentară. În grupul deputaţilor
UDMR sunt 21 de aleşi, iar deputaţi
neafiliaţi sunt 18.

La Senat, PSD-ALDE întruneşte
majoritatea parlamentară, cele două
grupuri având împreună 81 de
senatori. Grupul senatorilor PSD are
69 de membri, iar cel al ALDE are 12.
Pentru a asigura majoritatea este
nevoie de 69 de senatori. De
săptămâna trecută mai mulţi social-
democraţi au demisionat din PSD şi

au aderat la Pro România - deputatul
de Timiş Adrian Pau, fostul premier
Mihai Tudose, deputatul Georgian
Pop. Au mai aderat la Pro România
deputatul Oana Silvia Vlăducă şi
deputatul Corina Bogaciu, cea din
urmă demisionând din PSD în
noiembrie 2018. S-a mai înscris în
formaţiunea lui Victor Ponta şi
senatorul Adrian Ţuţuianu, exclus în
2018 din PSD. Pe de altă parte,
deputatul de Ilfov Constantin-Cătălin
Zamfira, care anunţase în noiembrie
2018 că demisionează din PSD, a
revenit în grupul deputaţilor PSD,
potrivit unui anunţ trimis, pe 22
ianuarie, Biroului Permanent al
Camerei Deputaţilor.

Chestionat dacă se aşteaptă ca
alţi parlamentari să demisioneze din
PSD, Dragnea a replicat: „Eu nu mă
aştept niciodată. Dacă nu mai e
niciun acoperit, nu mai pleacă
niciunul. Dacă mai e, mai pleacă”.
Liderul PSD a subliniat că majoritatea
parlamentară nu se pierde, ea se
verifică la vot.

Au ajuns la consens?

Ședință extraordinară a CJC pentru
reduceri la transportul elevilor


